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 Tid Tisdagen den 28 september 2021 kl. 17.00 – 17.25 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 11 oktober 2021, §§ 1-6, 8-9, 11, 15-16, 

20-22, 24-26 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 28 september 2021, §§ 7, 10, 12-14, 17-19, 

23 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-13, 15-26   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Rose-Marie Rooth (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Per Hagwall (M) för Patrik Silverudd (L) 
Torbjörn Ebérus (M för Fritz Lennaárd (M) § 14 
 

 

 Ersättare:  
Torbjörn Ebérus (M) §§ 1-13, 15-26   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C)   
Ulrika Hoff (KD)   
Isak Öhrlund (S)   
Sinikka Suutari (S)   
Frida Nehrfors Hultén (V)   
Maria Mustonen (V)   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Matilda Bjurner, 

Katarina Forslöw, Åse Geschwind, Håkan Gode, Jon Möller, Gustaf 

Landahl,  Örjan Lönngren, Magnus Rothmans, Maria Svanholm, Emily 

Tjäder samt borgarrådssekreterarna Gabriel Dorrian Werner och Yrsa 

Lindberg. 
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 § 18 
Remiss av trafikkontorets handlingsplan mot 
nedskräpning på land och i vatten 
(Dnr KS 2021/794) 
Dnr 2021-10249 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 september 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M) och 

Gunnar Caperius (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det är viktigt att staden har ambitionen att ta ett helhetsgrepp 

kring frågan om nedskräpning. Nedskräpning ger upphov till 

både försämrad trivsel, otrygghet och skador för djur och 

natur samtidigt som städningen kostar trafikkontoret och 

stockholmarna ca 200 mnkr varje år.   

 

Budgetuppdraget 2020 angav att arbetet med handlingsplanen 

skulle ske i samråd med kommunstyrelsen, miljö- och 

hälsoskyddsnämnden samt stadsdelsnämnderna. Därför är det 

av stor vikt att miljöförvaltningens synpunkter nu tas omhand 

och förs in i planen. Miljöförvaltningen har ett antal 

budgetuppdrag som relaterar till stadens arbete mot 

nedskräpning, bl.a. gällande mikroplast, hållbar 

plastanvändning, samt arbete mot nedskräpning av sjöbottnar 

som har stor relevans för handlingsplanen. Vi anser därför att 
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förvaltningens expertis inom dessa områden är av stor vikt i 

arbetet med framtagandet av den remitterade handlingsplanen. 

 

Vi delar miljöförvaltningens analys av handlingsplanen och 

ser ett behov av att trafikkontoret kompletterar och förtydligar 

handlingsplanen utifrån framkomna förslag och 

rekommendationer. Bl.a. vill vi se ett förtydligande kring hur 

planen förhåller sig till andra relevanta styrdokument, olika 

aktörers ansvar, existerande lagstiftning, hanteringen av 

nedskräpning i samband med evenemang och dumpning av 

avfall och så vidare. 

 

Ur miljö- och hälsoskyddsnämnden perspektiv vore det även 

önskvärt om de negativa effekterna för miljön lyftes tydligare 

samt att föreslagna åtgärder som relaterar till vattenmiljöer 

utvecklades. Vi ser även ett behov av att lyfta det faktum att 

nedskräpningen kostar staden stora summor per år - 

skattemedel som skulle kunna användas för andra ändamål, 

om nedskräpningen minskade.   

 

För att nedskräpningen på land och i vatten ska minska 

behövs ett stadsövergripande perspektiv. Vi önskar att detta 

tas i beaktande av trafikkontoret i den fortsatta beredningen 

av ärendet, och att berörda, nämnder, förvaltningar och bolag 

involveras i detta.  

 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Många stockholmare anser att nedskräpningen är ett stort 

problem och många upplever dessutom att nedskräpningen 

har ökat. Det är angeläget både för upplevelsen av vår stad 

och för miljön att nedskräpningen minskar. Vi välkomnar 

därför förslaget till handlingsplan mot nedskräpning på land 

och i vatten, men konstaterar att den saknar stora delar. Vi 

delar miljöförvaltningens åsikt att handlingsplanen måste vara 

mer framåtsyftande med ett bredare och stadsövergripande 

perspektiv, istället för att bara beskriva det arbete som redan 

bedrivs inom trafikkontorets verksamhet. Nu missas helt 

stadens samlade möjligheter för att minska nedskräpning. Nu 

saknas dessutom nedskräpning i vatten helt. 

 

En förklaring till detta kan vara att förankringsprocessen med 

berörda har varit mycket bristfällig, vilket miljöförvaltningen 

lyfter fram. Det är allvarligt att berörda inte haft tillräcklig 

möjlighet att lämna samlade synpunkter under framtagandet 

av handlingsplanen. 
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I förslaget till handlingsplan kan vi läsa att IVL Svenska 

Miljöinstitutet bedömer att nedskräpning är en av de största 

källorna till mikroplast i miljön. Mer än 50 procent av skräpet 

i det offentliga rummet utgörs av plast, till exempel 

cigarrettfilter, portionspåsar för snus samt mat- och 

dryckesförpackningar. Trots detta framgår det inte hur 

förslaget till handlingsplan förhåller sig till handlingsplanen 

för minskad spridning av mikroplast.  

 

Spridningsvägarna för mikroplast är främst dagvatten, slam 

och avloppsvatten. Ett förändrat klimat med stigande 

medeltemperatur medför dessutom ökad och mer intensiv 

nederbörd. Redan idag kan skyfall inträffa men såväl 

frekvensen som regnmängderna förväntas öka i framtiden. 

Ändå innehåller handlingsplanen ingenting om att samordna 

arbetet mot nedskräpning med stadens skyfallshantering, 

arbetet för god vattenstatus och dagvattenstrategin. Vi menar 

att detta måste skrivas in i handlingsplanen. 

 

Vi håller med miljöförvaltningen om att det måste förtydligas 

hur förslaget till handlingsplan mot nedskräpning på land och 

vatten förhåller sig till andra relevanta styrdokument i staden, 

exempelvis avfallsplanen, handlingsplan om god vattenstatus, 

dagvattenstrategi och handlingsplanen för minskad spridning 

av mikroplast. Vi håller också med om att det måste 

förtydligas vilket ansvar stadens aktörer har för de olika 

åtgärderna. Åtgärderna måste också kopplas till stadens 

utmaningar så att åtgärderna motiveras. 

 

Förslaget till handlingsplan tar även upp att staden i samråd 

med Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) ska 

diskutera hur nedskräpning vid återvinningsstationer kan 

minska. Vi välkomnar denna åtgärd. Vi har länge påtalat att vi 

ser ett ökat behov av åtgärder för att komma tillrätta med 

situationen vid stadens återvinningsstationer och har även 

lämnat in en motion om detta. Majoriteten har hittills inte 

tagit till sig av våra förslag, men det gläder oss att frågan nu 

tas upp i förslaget till handlingsplan. Idag upplever många 

stockholmare att återvinningsstationer är nedskräpade, 

otrygga och otillgängliga. Även om återvinningsstationerna 

inte drivs av staden utan av företag inom 

återvinningsbranschen behöver staden ta ett ansvar för frågan 

eftersom den har stor påverkan på vår stadsmiljö och 

nedskräpningen. Staden behöver samla branschen och andra 

relevanta aktörer för att förbättra situationen och 

tillgängligheten. Vi delar miljöförvaltningens synpunkt om att 

arbetet måste vara större än att sätta upp skyltar på flera 

språk. En del måste vara att komma tillrätta med problem med 
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dumpning av grovsopor och byggmaterial i närheten av 

återvinningsstationerna. En annan del kan vara att arbeta mer 

aktivt med medborgardialog. 

 

Att förslaget till handlingsplan mot nedskräpning på land och 

i vatten helt saknar allt som handlar om nedskräpning i vatten 

är anmärkningsvärt. Vi håller med miljöförvaltningen om att 

Stockholms Hamnars nuvarande roll i städning och rensning 

av stadens vatten och längs vattennära ytor måste lyftas fram. 

Bland annat eftersom Stockholms Hamnar i dagsläget är de 

enda aktörerna som har utrustning för upplockning av skräp 

med båt. Vi håller också med om att det behövs fler åtgärder 

som syftar till att utöka samarbetet med ideella föreningar och 

utveckla hanteringen av rensning av bottnar och bortforslande 

av bottenskräp. 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna bifaller förvaltningens förslag till beslut 

och vill därutöver anföra följande. 

 

Med en avgränsad handlingsplan bör man vara tydlig med hur 

arbetet med denna handlingsplanen skall övergå i arbete med 

att sprida handlingsplanens positiva effekter både nationellt 

och i privat sektor - och huruvida så är avsikten/ambitionen 

eller inte. Även tydliga mål som kan följas upp, samt tydliga 

ansvarsfördelningar är måsten i dylikt arbete. 

 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från ordföranden 

Katarina Luhr m.fl., Torbjörn Erbe m.fl. (M) och Gunnar Caperius 

(C). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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